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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Szándéknyilatkozat után következzenek a 
konkrétumok: hány százalékos, illetve bér- vagy járulékemelésre/trükközésre számíthatnak a 
pedagógusok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ön a kormányzati kontroll alatt tartott egyik médium kérdésére szeptember 17-én úgy fogalmazott,
hogy „Azonnal megemeljük a tanárok bérét, ha megérkezik az uniós pénz.”

Egyrészt reményt hozó ez a kijelentés, hiszen mégis kifejez egy szándékot. Ugyanakkor kérdéseket
is  felvet,  hiszen  miért  kell  ezzel  megvárni  az  uniós  forrásokat,  ha  egyszer  a  kormánytagok
fizetésének drasztikus megemelésére,  a veszteséges Vodafone megvásárlására volt  tartalék,  de a
Budapest-Belgrád közötti – az optimistább szakértők szerint is legkorábban 130 év alatt megtérülő,
10 évre titkosított – vasútvonal megépítésének az átütemezése sem merült fel lehetőségként. Persze,
rendkívüli helyzet van, amely a kiadások kapcsán önmérsékletre és takarékosságra int, a tanárok és
a közoktatás helyzete pedig a Kormány fontossági sorrendjének az utolsó helyén helyezkedik el. Az
előbbit (takarékosság) megértem, az utóbbit (tanárok helyzete) elfogadhatatlannak tartom.

A kérdésem az azt követő időszakra vonatkozik, hogy a várt uniós pénzek megérkeznek.

• Mennyivel kívánják megemelni a tanárok bérét?
• A bért kívánják emelni vagy folytatódik a pótlékokkal való trükközés, amelyek bármikor 

visszavonhatók, ráadásul a nyugdíjalapba sem számítanak bele?
• Esetleg a pótlékokat megvonják, a bért megemelik, a tanárok nettó bére pedig 

változatlanul marad?
• Kívánnak-e valamit kezdeni az eddig kifizetetlenül maradt túlórák rendszerével?

 

Fontos kérdések, amelyekre a pedagógustársadalom válaszokat vár. Az ígéretekkel ugyanis tele a
padlás, azokból nem lehet élelmiszert vásárolni. A sztrájkjog kiüresítésével és a fenyegetésekkel
meg tele a hócipő, azok egyre többeket a pálya elhagyása felé terelnek. A drasztikus kirúgások



 
pedig  mutatják,  hogy a pedagógusok nem partnerek  a  kormányzat  szemében,  hanem eszközök,
akiket  ha  markáns  kritikát  fogalmaznak  meg,  megalázó  módon,  az  arányosság  minimális
kritériumait is figyelmen kívül hagyva félre lehet állítani.

Szeretném, ha az elvi szándéknyilatkozat („megemeljük”) mellé konkrét vállalás is társulna.

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Ander Balázs
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